CV

د. اسماء احمد محمد الحنحنه

Dr. Asma'a Ahmed Mohammed yehia Al-Hnhna

Sana'a - Taiz Street 777247764 صنعاء - شارع تعز alhenhenasky2@gmail.com

المؤهلات التعليمية:

- ♣ بكالوريوس (طب عام وجراحة 2006)م كلية الطب والعلوم الصحية جامعة صنعاء. اليمن-
- 👃 ماجستير باطنه مساق امراض الجهاز الهضمي والكبد والتنظير الداخلي جامعه صنعاء اليمن.
 - 👃 دكتوراه باطنه مساق امراض الجهاز الهضمي والكبد والتنظير الداخلي جامعه صنعاء

Educational Qualifications:

→ June. 2006 Bachelor in Medicine and General Surgery Sana'a University.

MD degree in internal medicine diseases (Gastrohepatologist and Endoscopist).

اللغات:

- 🚣 العربية (اللغة الأم)
- الإنجليزية:جيد جداً.

Languages:

Arabic :(Mother Tongue)English: Very Good

الدورات التدريبية:

- 1. 22-17- فبراير 2007 دورة مشاركة في ورشة عمل) طرق البحث العلمي)
- 2. يناير 2008 دورة مشاركة في المؤتمر اليمني السعودي الثالث لأمراض المناعة والحساسية كلية الطب والعلوم الصحية جامعه صنعاء - اليمن

- 31-30. ديسمبر 2009 مشاركه في المؤتمر العلمي الأول لجمعيه امراض الجهاز الهضمي والكبد صنعاء.
 - 4. الاول من فبراير الى 25 مارس 2009 دوره الرخصة الدولية لقيادة الحاسوب الالى.
 - 5. 10 اكتوبر الى 2 نوفمبر 2010 مشاركه في دوره الانعاش القلبي الرئوي.
 - مشاركه في اللقاء العلمي الأمريكية لأمراض الجهاز الهضمي والكبد.
 - 7. 16 ابريل 2014 مشاركه في ورشه عمل كيفية استخدام جهاز قياس التنفس في مستشفى الثورة العام.
- 8. 10 مايو 2018 مشاركه في المؤتمر العلمي الأول لأمراض الجهاز الهضمي والكبد والتنظير الضوئي بكلية الطب والعلوم الصحية حامعه صنعاء
 - 9. 2018 مايو مشاركه في المؤتمر العلمي الثاني لجمعيه امراض الجهاز الهضمي والكبد مستشفي أزال.
 - 10. 2019 مشاركه في مؤتمر مرض السكري جمعية مرض السكري كلية الطب والعلوم الصحية جامعه صنعاء.
- 11. 29-20 فبراير 2020 مشاركه في اللقاء العلمي السنوي الثاني لمركز نبض الحياة لأمراض القلب. المكلا حضرموت اليمن.
 - 12. 16-17 سبتمبر 2020 مشاركه في اللقاء العلمي السنوي لأمراض القلب جبله جامعة جبله.
 - 13. 26. نوفمبر 2020 مشاركه في اللقاء العلمي السنوي الثاني لفشل عضلات القلب.
 - 14. 17 نوفمبر 2022 اليوم العالمي للسكر
- 15. 20-19 أكتوبر 2023 المؤتمر العلمي الأول لأمراض الجهاز الهضمي و الكبد جامعة صنعاء بالتعاون مع الجمعية البحثية اليمنية لأمراض الكبد و الجهاز الهضمي و القنوات المرارية و البنكرياس و التنظير الداخلي في مؤتمر ها الخامس.
 - 16. 29-26فبراير 2024 القلب 2024 Cardio-Egypt كفي القاهرة مصر.

Courses and Training:

- 1. Feb. 17-22.2007 Participated in the Training Course on Research Methodology and Scientific Paper.
- 2. Jan.2008 Attended the Third Yemen Saudi Conference on Clinical Immunology and Allergy.
- 3. Des.30-31 2009 attended and Participated in the scientific activities of the first scientific congress of Yemeni study association of liver biliary and gastrointestinal disease.
- 4. Fab.1 up to Mar.25.2009 basic concepts of information technology using the computer and managing files.
- 5. Oct.10 up to Nov.2.2010 Participated in the training course for Cardiopulmonary Resuscitation for Basic and advanced life support provider.
- 6. Attended in American College of Physicians for gastroenterology and Hepatology.
- 7. Apri.16.2014 participated in Spirometry simplified workshop conducted by chest research foundation at Al-Thawra General Hospital.
- 8. May.10.2018 attended and Participated in first Annual conference of faculty of Medicine and Health Sciences Sana'a University Gastrohepatology.
- 9. May.2018 attended and Participated in the scientific activities of the second scientific congress of Yemeni study association of liver biliary and gastrointestinal disease.

- 10. 2019 attended and Participated in DM conference of faculty of Medicine and Health Sciences Sana'a University.
- 11. Feb. 19-20.2020 attended and Participated in 2ed annual scientific meeting of NABDH ALHAYAT CARDIAC CENTER (NCC).
- 12. Sept. 16-17.2020 attended in Cardiometabolic scientific conference Jiblah University. Jiblah City.
- 13. Nov. 26.2020 attended in 2ed annual Heart Failure Symposium Sana'a Yemen
- 14. Nov 17 2022 World Diabetic Day- Sana'a.
- 15. October 19-20 2023 Speaker and Participated in The First Conference of Gastroenterology and Hepatology Sana'a University in Collaboration with Yemeni Study Association for Liver, Biliary & Gastrointestinal Diseases (YSALBG) The 5th Conference
- 16. Feb. 26-29.2024 attended in Cardio-Egypt 2024 scientific conference Egypt City.

الخبرات:

- ♣ 2006 سبتمبر الى 2009 معيدة في (قسم وظائف الأعضاء) كلية الطب والعلوم الصحية جامعة صنعاء.
 - 2011 الى 2014 مدرس ماده وظائف الاعضاء في مستشفى الثورة العام.
 - ◄ 2007 الى 2013 طبيب مقيم في مستشفى الالماني الحديث.
 - ◄ 2012 طبيب أخصائية امراض الباطنية امراض الجهاز الهضمي والكبد والتنظير الداخلي.
 - ◄ 2017م اكتوبر مدرس مادة الفسيولوجي للجهاز التنفسي دبلوم المعالجة التنفسية.
 - ♣ 2018م فبر اير مدرس ماده وظائف الأعضاء) قسم طب بشري) في جامعة العلوم و التكنولوجيا.
- ♣ 2017 الى 2019 مدرس مادة امراض الجهاز الهضمي (قسم طب بشري سنه سادسة) جامعة العلوم والتكنولوجيا.
 - 4 2012 2019 مدرس مادة وظائف الأعضاء (قسم الصيدلة) جامعة العلوم والتكنولوجيا.
 - 4 2018م مدرس مادة المعالجة الطبية الغذائية (مستوى ثالث) جامعة العلوم والتكنولوجيا.
 - 4 2019 2017 مدرس مادة وظائف الأعضاء (سنه أولى طب بشرى مختبرات) جامعة 21 سبتمبر
 - ◄ 2017 2018 مدرس مادة وظائف الأعضاء (الجهاز التنفسي ثالثه طب بشري) جامعة 21 سبتمبر.
 - ♣ 31-21 يوليو 2019 مدرب في مؤسسة بناء للتنمية PFD حول التعامل و علاج امراض الباطنة المزمنة والشائعة
 - ♣ 2018 مدرس مادة وظائف الأعضاء (طب بشرى, مختبرات, صيدلة, تمريض و طوارئ) والى الان.
 - اخصائي باطنه مستشفي 48
 - 4 رئيس قسم الفسيولوجي جامعه 21 سبتمبر الى الان.
 - 4 2021 رئيس قسمى الباطنة جامعه 21 سبتمبر الى الان.

Experience:

- Sept.2006 Up to 2009 Demonstrator in Physiology Department, Faculty of Medicine, Sana'a University.
- ♣ 2011 up to 2014 Demonstrator in Physiology Department, Al-Thawra Modern General hospital
- ♣ 2007 up to 2013 Resident Doctor in Modern Germane Hospital in the surgical and medical wards.
- From 2012 up to now doctor of internal medicine diseases and specialist in (Gastrohepatohepatological diseases and Endoscopist), in Internal medicine.
- ♣ Oct. 2017 Demonstrator in Physiology of Respiratory system for nurse.
- Feb. 2018 Demonstrator in Physiology Department (Medical Students), in University of Science and Technology.
- ≠ 2017-2018 and 20182019 Demonstrator in Internal Medicine Department (Gastroenterology Diseases), in University of Science and Technology.
- Feb. up to April 2018 2019 Demonstrator in Physiology Department (Pharmacy Students), in University of Science and Technology.
- ♣ 2018 Demonstrator in Clinical Nutrition & Dietetic, University of Science and Technology.
- **♣** 2017 2019 Demonstrator in Physiology Department (1st year Medical, Emergency and laboratory Students), University of 21 September.
- **↓** 2017-2018 Demonstrator in Physiology Department of respiratory system (3ed year Medical Students), University of 21 September.
- ♣ 2019 till now Demonstrator in Physiology Department, University of 21 September.
- ♣ Mar. 2020 specialist medical doctor in Medicine Department of 48 hospital.
- ♣ 2020 till now Head of Physiology Department, University of 21 September.
- **↓** 2021 till now Head of Medicine Department, University of 21 September.